
Referat fra Divisionsrådsmøde i Øresund Division d. 27. april 2023

Mødet blev afholdt på Frederiksborg Gymnasium, hvor fremmødet resulterede i en udsolgt sal.

Divisionscheferne Tina og Jonathan startede med en kort præsentationsrunde af

divisionsledelsen og bød Signe Marie Obel og Karen Bjerre fra korpsledelsen velkommen.

1. Valg af dirigent og referent

Divisionsledelsen foreslog Karsten Møller, han blev valgt med applaus og herefter overdraget

hvervet og kunne som det første konstatere, at divisionsrådsmødet er indkaldt efter

gældende regler, herefter blev divisionsledelsens forslag til referent, Carsten Ilsøe, valgt

med applaus.

2. Fremlæggelse af divisionsledelsen beretning

Tina (DL) tog de fremmødte igennem en kronologisk gennemgang af året, der gik 2022 i

Øresund Divisions regi. Denne gennemgang supplerede divisionsledelsens skriftlige beretning,

som ligger på divisionens hjemmeside. Herefter blev beretningen godkendt med applaus.

Nyt fra Korpset ved Signe og Karen

(Dirigenten tillod, at vi tog dette punkt uden for den formelle dagsordens rækkefølge).

Korpsets velkendte udviklingsplan ønskes forlænget med yderligere to år primært pga.

corona, der desværre også her har haft sin forstyrrende indvirkning i de forgangne år.

Korpsledelsen ønsker med denne forlængelse, at den igangværende udviklingsplan får

udfoldet sit fulde potentiale, f.eks. opstart af nye grupper, rekruttering af flere ledere,

uddannelse af voksne, primært nye ledere etc. Se i øvrigt på dds.dk for mange af de

fortrinlige kurser, der afholdes i korpsets regi. Derudover nævnte Karen og Signe

udviklingsplanens områder inden for bæredygtighed, grenledermagasiner, hjælp til tryghed

og samvær.

Udover korpsets udviklingsplan, fremhævede Karen og Signe også korpsets 50 års jubilæum

for sammenlægningen af drenge- og pigespejderne, og at Spejder Sport har opstartet en

returbutik i Nørre Farimagsgade. De afrundede deres indlæg med et håb om, at

opdateringen af Medlemsservice giver den ønskede gevinst, når vanlige opstartsproblemer

med opdateringer har lagt sig.

Karen og Signe gjorde afslutningsvis lidt reklame for det kommende korpsrådsmøde, hvor der

blandt andet skal vælges en ny korpsledelse.

Bæredygtighed, som blev nævnt i indlægget, gav lidt diskussion og kommentarer fra salen,

hvorefter dirigenten takkede for indlægget.
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3. Fremlæggelse og godkendelse af årsregnskabet for 2022

Anne Kirstine Bech Lunde fremlagde regnskabet med følgende kommentarer:

Indtægter: Der er undladt at opkræve én rate af divisionskontingentets normalt tre rater,

svarende til cirka 70.000 kr. Salg af divisionsmærker blev for nogle år siden ændret til, at

dette er en udgift, divisionen afholder, så derfor er der ingen indtægter fra salg af

divisionsmærker.

Udgifter: Arrangementer, hvor lederkurser er steget i forhold til 2021 budgettet med 5.000

kr. primært pga. det ønskede Røde Kors førstehjælpskursus. Kassereren gennemgik herefter

kort de enkelte udgifter ifm. grenarrangementerne.

Resultatet blev et forventet underskud på 59.386 kr. (hvis alle tre rater af

divisionskontingentet var blevet opkrævet, havde resultatet således været et plus på

omkring 10.000 kr.).

Ingen spørgsmål fra salen, så årsregnskabet blev herefter godkendt med applaus

4. Behandling af indkomne forslag

Der er ikke indkommet nogen forslag.

5. Vedtagelse af udviklingsplan (behandles ikke i år)

Fremlæggelse og godkendelse af justeret budget for indeværende år

Det justerede 2023 budget har ikke de store ændringer ift. det oprindelige budget. Dog var

der kommentarer fra salen til budgettet for de enkelte afdelingsarrangementer, hvor man

ønskede, at disse blev hævet, da de fleste grene så dem som begrænsende - specielt i

forhold til poster på divisionsturneringerne. Der var et ønske fra grenlederne i 1. Kokkedal

om, at afdelingsbudgettet til mikro-/minigrenene blev hævet.

Til disse ønsker svarer Tina og Jonathan, at der altid er mulighed for at søge om større

budgetter ifm. afdelingsarrangementer, og at det som regel imødekommes.

Dette bragte liv i en gammel debat om, hvorvidt budgetterne skal vise den mest realistiske

forventning til forbruget eller sætte en maksimal grænse. Divisionen har tidligere haft

"maksimum" budgetter, men er blevet kritiseret for, at disse ikke viser et realistisk billede af

det forventede resultat. Et realistisk budget risikerer til gengæld at virke som en

begrænsning, fordi grenene forsøger at holde sig inden for det budgetterede.

Spørgsmål fra salen: Afspejler de budgetterede afdelingsbudgetter medlemstallene? Nej, de

afspejler i højere grad, hvad grenene forventer at have ressourcer til at gennemføre.

Hornbækspejderne foreslog, at grenbudgetterne opjusteres med 5.000 kr. per gren, hvilket

vil ændre det budgetterede resultat fra -3.623 kr. til -33.623 kr.

Dirigenten satte budgettet med den foreslåede ændring til afstemning. Dette blev vedtaget.

(Det oprindelige forslag uden ændringen bortfaldt derfor).
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6. Fremlæggelse og godkendelse af budget for 2024 herunder vedtagelse af kontingent

Det foreslås at fortsætte med nuværende kontingent, og budgettet er lagt ud fra

medlemstallet ultimo 2022. Trods mindre ændringer fra 2022 til 2023 anses dette som et

realistisk bud.

Forslag fra salen om, at det nu vedtagne hævede budget for divisionens grenarrangementer

også skulle gælde for 2024. – Der var dog stemning for at se tiden an først, men budgettet

kan naturligvis justeres i 2024.

Det oprindelige budget 2024 blev herefter godkendt med applaus.

7. Fastsættelse af antal pladser i divisionsledelsen

Divisionsledelsen foreslår 15 pladser – hvilket blev godkendt af salen med applaus.

8. Valg til divisionsledelsen

Charlotte Eisfeldt-Linde og Line Hansen er på valg i år og genopstiller begge.

Stine Petersen, 1. Helsingør, stiller op som ny kandidat med primært fokus på juniorgrenen.

Alle valgt med applaus.

9. Valg af revisor og evt. revisorsuppleant

På valg til revisor er Birger Schneider og til revisorsuppleant er Inge Børsting. Begge er

villige til genvalg, og begge blev valgt med applaus.

10. Eventuelt

Patrick fra Store Bjørn reklamerede for korpsets netværksmøde for gruppeformænd og

bestyrelsesarbejdet med et ønske om, der kunne dannes et netværk af bestyrelsesformænd i

divisionen, hvilket der umiddelbart var stemning for. Divisionscheferne nævnte, at der har

været forskellige forsøg med netværk, men det store fremmøde af formænd og deres

positive tilkendegivelser giver en god grobund for at (gen)starte et netværk.

Jonathan reklamerede for, at der igen i år gennemføres et 12-timers førstehjælpskursus,

som bliver 12. - 13. maj i 1. Helsingørs hytte.

Herefter lukkede dirigenten divisonsrådsmødet og takkede for vanlig for god ro og orden.

Divisionscheferne takkede herefter gæsterne for deres besøg og rådsmedlemmerne for det

store fremmøde.

Dato: 5. maj 2023

__________________________

Dirigent Karsten Møller
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Dato: 5. maj 2023 Dato: 5. maj 2023

____________________________ ___________________________

Divisionschef Tina Dahl Marcussen Divisionschef Jonathan Stein
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